
 

 

 
 
 
 
Nr. 159/2024 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 25 aprilie 2024, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe Baloga Csilla - sat Chilieni și Miklos András - 
sat Coșeni, lipsind: Comăneci Liviu-Vasile, Debreczeni László, Kondor Ágota, Lakatos 
László. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. 
a din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 396/2024. 
Ședința se desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Toth-Birtan Csaba și Vargha Fruzsina viceprimarii municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Bună ziua. Salut cu 
drag pe toată lumea la ședința ordinară de azi. Vă rog să porniți aparatele de vot. Suntem 
prezenți 16, deci suntem statutari. Dacă are cineva propunere pe Ordinea de zi, să 
semnaleze. Dl. viceprimar.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mulțumesc pentru cuvânt. 
Aș dori să propun trei puncte la Diverse. Primul este: modificarea Contractului de 
închiriere pentru suprafața de pajiște aflată în administrarea Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe nr. 23555/14.05.2014. Al doilea se referă la actualizarea 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 188/2022 privind aprobarea Proiectului tehnic 
pentru obiectivul de investiții „Construire grădiniță în cartierul Őrkő”, iar al treilea este: 
aprobarea finanțării nerambursabile din fonduri publice a proiectelor sportive din bugetul 
municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Dl. primar.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Dl. 
viceprimar a propus punctele D1, D2 și D4, iar eu aș propune un punct D3, care se referă la 
aprobarea rectificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024. 
Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Altcineva are propunere? Eu aș dori să semnalez faptul, că la Diverse în numele comisiei 
juridice aș dori să cer cuvântul. Acum să votăm, dacă suntem de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor de la Diverse. Să votăm despre punctul D1.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Să votăm despre punctul D2.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Să votăm despre punctul D3.” 



 

 

 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Să votăm despre punctul D4.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Acum să votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Avem cinici procese verbale, pe care trebuie să le 
votăm înainte de a începe dezbeterea Ordinii de zi. Primul este procesul-verbal al ședinței 
ordinare din 28 martie.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Să votăm procesul-verbal al ședinței extraordinare din 
09 aprilie.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Să votăm procesul-verbal al ședinței extraordinare din 
11 aprilie.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Kádár Imola). 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Urmează să votăm procesul-verbal al ședinței 
extraordinare din 16 aprilie.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Kolcza István). 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Ultimul este procesul-verbal al ședinței extraordinare 
din 19 aprilie.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Csatlós László). 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să 
vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul 
administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un 
interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt 
obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema 
respectivă. Dl. Vajna László se prezintă.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „La punctul 19 nu particip la 
deliberare și la vot.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Kádár Imola.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Eu la punctul 15 nu doresc să votez.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Altcineva? Dacă 
nu, începem dezbaterea Ordinii de zi. Începem cu punctul 1, care a fost avizat favorabil de 
către comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea acordării 
unui ajutor de minimis individual Camerei de Comerţ şi Industrie a judeţului Covasna. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Există 
mai multe colaborări între municipalitate și Camera de Comerţ şi Industrie, iar una dintre 
cele mai importante este ajutorul acordat întreprinderilor mici și mijlocii pentru 
recuperarea parțială a impozitului plătit pe clădire. În fiecare an acordăm ajutor de minimis 
Camerei de Comerţ şi Industrie. Propunem un ajutor în sumă de 520.000 lei pentru o 
perioadă de 4 ani, pe care o poate cheltui pentru acoperirea cheltuielilor derulării schemei 
de ajutor de minimis, pentru acoperirea cheltuielilor de funcționare, respectiv pentru 
derularea unor programe comune cu Consiliul Local. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații, luări de cuvânt? Dacă nu, vă rog să votați despre 



 

 

punctul 1.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 164/2024. 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 2, care a fost avizat favorabil de 
către comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea schemei 
de ajutor de minimis multianuală pentru sprijinirea Întreprinderilor Mici și Mijlocii din 
Municipiul Sfântu Gheorghe, județul Covasna, pe perioada 2024-2027. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. De 
acest ajutor beneficiează IMM-urile, de asemenea dorim să îl acordăm pe o perioadă de 
patru ani. Vor putea atrage în total suma maximă de 6.400.000 lei, care pe un an este în 
cuantum de 1.600.000 lei. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și eu mulțumesc 
frumos pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați despre punctul 
2. Mulțumesc frumos.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 165/2024. 
 (lb.m.): „Urmează punctul 3, care a fost avizat favorabil de către comisiile de 
specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea schemei 
de ajutor de minimis multianuală pentru stimularea investițiilor în cadrul IMM-urilor 
instalate în parcul industrial cartierul Câmpul Frumos, municipiul Sfântu Gheorghe, județul 
Covasna. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. De 
acest program pot beneficia cei care doresc să investească în parcul industrial. Se regăsește 
aici o formulă transparentă, dar și complicată, conform căreia se poate calcula, ca unele 
persoane juridice cât sprijin pot solicita. Noi am calculat în așa fel, încât în următorii patru 
ani în jur de 20 de persoane pot beneficia de acest sprijin. Suma alocată este de 5.000.000 
lei/an. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați despre punctul 3.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 166/2024. 
 ”Mulțumesc frumos. Urmează punctul 3, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind transformarea unei 
funcții contractuale vacante din cadrul Secției Baza de Agrement Șugaș-Băi și a unei 
funcții publice vacante din cadrul Compartimentului de Evidență și Evaluare a 
Patrimoniului. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Titlul 
conține jumătatea proiectului de hotărâre, deci este vorba de transformarea a două funcții. 
Primul este, așa cum apare și în titlu, la Baza de Agrement Șugaș-Băi transformăm un post 
de natură contractulă de asistent medical în muncitor calificat treapta III. Iar a doilea este 
transformarea funcției publice specifice de execuție vacante de Consilier, gradul 
profesional asistent, din cadrul Compartimentului de Evidență și Evaluare a Patrimoniului, 
în Consilier, gradul profesional debutant. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări, observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 167/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 5, care a fost avizat favorabil de către 



 

 

comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
cu plata în rate lunare și rezerva proprietății, a apartamentului situat în municipiul Sfântu 
Gheorghe, str. Birtalan Ákos nr. 1, bl. A1, sc. A, et. 2, ap. 6, către d-na Lőrincz Timea-
Ildikó. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Chiriașul a inițiat cumpărarea unui apartament de tip ANL cu două camere, în suprafață de 
53,01 mp. Conform metodologiei aprobate a fost calculată valoarea locuinței, care este de 
221.432,41 lei, din care, propunem vânzarea locuinței cu un avans de 33.214,86 lei, iar 
perioada pentru plata rămasă este de 25 ani. Propunem vânzarea acestei locuințe.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări, observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 168/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 6, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
directe a terenului proprietate privată a municipiului Sfântu Gheorghe identificat în CF nr. 
25886 Ilieni în favoarea COSYS COMPUTER SYSTEM SRL. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Acest teren în suprafață 
totală de 5000 mp, care este compus din mai multe proprietăți, îl folosește municipalitatea 
printr-un contract de asociere cu societatea Cosys. Societatea Cosys a construit un spațiu 
comunitar, cu căsuțe, care este adecvat pentru tabere și acum Cosys dorește să-l cumpere. 
Evaluatorul a estimat la suma de 95.000 euro fără TVA, iar noi propunem vânzarea la 
această valoare. Și desigur la finalizarea vânzării contractul de asociere se va rezilia.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări, observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 169/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 7, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
achiziționării unui teren situat în municipiul Sfântu Gheorghe, strada Fabricii nr. 3, 
identificat în CF nr. 43328 Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Terenul menționat face 
parte din terenul aflat în proprietatea societății Engie. Avem nevoie de acest teren pentru că 
am dori să construim o clădire nouă și lângă Liceul Mikes Kelemen și în curtea liceului. 
Un teren de 268 mp, care ne-ar ajuta să avem suficient teren pentru a construi această 
clădire. Acesta a fost evaluat și 24.388 euro fără TVA, este suma cu care Engie a fost de 
acord și poate fi plătit pentru cumpărarea terenului.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări, observații? Dacă nu, vă rog să votați despre 
proiectul de hotărâre nr. 7.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 170/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 8, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL VIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
închirierii prin licitaţie publică a unui spaţiu comercial situat în municipiul Sfântu 
Gheorghe, str. Bánki Donath nr. 29, proprietate privată a municipiului Sfântu Gheorghe. 



 

 

Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de magazinul 
pentru fermieri, sau de magazinul de fier, unde vechiul chiriaș a renunțat la contractul de 
închiriere. Este vorba de un spațiu comercial și dorim să îl închiriem pe o perioadă de 10 
ani. Valoare de inventar este de 83.214,79 lei. Am comandat o evaluare pentru prețul de 
pornire al închirierii, iar propunerea evaluatorului este de 7 Euro/mp, deci la licitație dorim 
să închiriem spațiul cu prețul de pornire de 7 Euro/mp.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări, observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 171/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 9, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1, 2 și 5.” 
 PUNCTUL IX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
închirierii prin licitaţie publică deschisă cu oferte în plicuri sigilate, a unui teren proprietate 
privată a municipiului Sfântu Gheorghe, situat pe str. dr. Grigore Păltineanu, înscris în CF 
nr. 41736 Sfântu Gheorghe, în suprafață de 169 mp. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest caz valoare de 
inventar a terenului este de 5.542,24 lei și aici am comanda o evaluare pentru prețul de 
pornire a închirierii, iar suma propusă de evaluator este de 27,5 euro/lună. Dorim să 
organizăm licitația pentru închirierea la acest preț, pe o perioadă de 25 de ani.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 172/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 10, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL X de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transcrierii Contractului de concesiune nr. 44815/01.09.2011 încheiat între municipiul 
Sfântu Gheorghe și Buzsi Rozália-Andrea, cu modificările și completările ulterioare. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Apartamenul menționat și-
a schimbat proprietarul și astfel partea comună nedivizată, care de fapt este terenul aferent 
locuinței, deasemenea trebuie transcris pe numele noului proprietar și de aceea trebuie 
transcris contractul de concesiune. Asta propunem spre aprobare.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 173/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 11, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL XI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii duratei Contractului de comodat nr. 69719/25.10.2019 încheiat între municipiul 
Sfântu Gheorghe și Biserica Adventistă de Ziua a Șaptea–„Conferința Transilvania de 
Sud”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Dorim prelungirea acestui 
contract de comodat cu un an, până la 30 aprilie 2025.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 174/2024. 



 

 

 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 12, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1, 3 și 5.” 
 PUNCTUL XII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii duratei Contractului de concesiune nr. 557/2005 încheiat cu dr. Ferencz Dora-
Ana. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „De la data expirării 
contractului dorim să prelungim acest contract cu un an, care va fi valabil până la 16 mai 
2025, în cazul în care consiliul aprobă.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 175/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 13, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1, 2 și 5.” 
 PUNCTUL XIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii unor contracte de concesiune asupra unor suprafeţe destinate extinderii 
contrucţiilor pe terenurile alăturate. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În total este vorba de 8 
contracte, unde am dori să propunem prelungirea cu 5 ani, până la 30 aprilie 2029. Este 
vorba de contractele care se referă la acele trepte, sau trotuare, care au fost construite ca 
acces la magazinele aflate în blocuri.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Are cineva 
observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 176/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 14, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1, 2 și 5.” 
 PUNCTUL XIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
înființării unei cărți funciare pentru suprafața de teren, albia veche a pârâului Debren din 
municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Având în vedere 
Documentația tehnică comandată pentru terenul aflat în str. Dakó a fost găsit un teren de 
69 mp, care a aparținut albiei veche a pârâului Debren și nu a fost înscris în cartea funciară, 
iar noi propunem înscrierea acestuia în proprietatea privată a municipiului.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Are cineva 
observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 177/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 15, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1, 5 și 6. Kádár Imola a semnalat faptul că nu participă la 
deliberare și la vot.” 
 PUNCTUL XV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii 
de prioritate în vederea atribuirii în baza Legii nr. 15/2003, republicată, a terenurilor 
disponibile aflate în domeniul privat al municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Vargha 
Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Este 
vorba de atribuirea terenurilor din cadrul programului ”Hai acasă”. Această listă a fost 
elaborată în primul rând de mărimea punctajului și în al doilea rând de prioritatea depunerii 
cererilor. Astfel Kádár Imola va alege prima, al doilea va fi Mocan Zakarias, iar al treilea 
va fi Lengyel Norbert. În cazul celor doi tineri punctajul a fost egal, deci 50, 50, astfel 
vechimea depunerii cererii a fost decisivă. Mulțumesc frumos.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Are cineva 
întrebări, observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 16 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Kádár 
Imola), HOTĂRÂREA NR. 178/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 16, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1, 5 și 6.” 
 PUNCTUL XVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de delegare a gestiunii serviciului comunitar de administrare a 
domeniului public şi privat nr. 6.280/29.01.2016 – activitatea de administrare a bazelor 
sportive şi a activităților recreative şi distractive în municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În proiectul de hotărâre 
inițial era vorba de modificarea unor taxe aplicate de către Sepsi Rekreatív din cauza 
inflației și a majorării salariului minim brut, dar între timp am reușit să organizăm 
preularea Skateparcului și astfel a devenit necesar preularea skateparcului în lista 
activităților de administrare a bazelor sportive a Sepsi Rekreatív, astfel a fost completat 
între timp proiectul de hotărâre cu predarea skateparcului, respectiv cu regulamentul de 
funcționare al acestuia. Desigur au rămas modificările de tarife și au fost completate cu 
tarifele aplicate la skatepar și toate acestea ar intra în viguare începând cu 1 mai.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări, observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 179/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 17, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL XVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind acordarea unui 
mandat special reprezentanților municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea Generală a 
Asociaților URBAN LOCATO SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Societatea noastră Urban - 
Locato are o sumă economisită, care a fost păstrată ca depozit bancar până acum. Ne-am 
gândit, datorită faptului că municipalitatea are nevoie de locuințe, vom acordă mandat 
special reprezentanților municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea Generală a Urban-
Locato SRL să aprobe achiziționarea acestor locuințe. Desigur cumpărarea locuințelor se 
va întâmpla după evaluarea acestora. Este stabilită o sumă maximă, deci societatea va 
trebui să cumpere locuințele sub această sumă.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări, observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 180/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 18, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL XVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV SA pe anul 2024. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În bugetul Sepsi Rekreatív 
nu neapărat modificarea cheltuielilor și veniturilor este așa de importantă, ambele cresc cu 
57.000 lei, ci lista de investiții, care este anexa bugetului și care crește la suma de 
2.217.000 lei, din care 2.403.000 lei este suma pe care la ședința anterioară am aprobat-o 
ca sprijin pentru anumite scopuri, respectiv 3.140.000 lei este suma cu care va completa 
acesta din surse proprii asumate.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 181/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 19, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5. Vajna László a semnalat faptul că nu va participa nici la 
deliberare și nici la vot.” 
 PUNCTUL XIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
situației financiare pe anul 2023 a MULTI-TRANS SA. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Multi-Trans SA a încheiat 
anul financiar 2023 cu venituri în sumă de 7.071.104 lei, cheltuieli în sumă de 6.600.864 
lei și prin urmare cu un rezultat net de 401.220 lei.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 16 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Vajna 
László), HOTĂRÂREA NR. 182/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 20, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL XX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea situației 
financiare pe anul 2023 a SEPSI REKREATÍV SA. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sepsi Rekreatív SA a 
încheiat anul financiar 2023 cu venituri în sumă de 9.134.163 lei, cheltuieli în sumă de 
9.433.966 lei și prin urmare cu o pierdere de 299.803 lei.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 183/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 21, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL XXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
situației financiare pe anul 2023 a SEPSI PROTEKT SA. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sepsi Protekt SA a 
încheiat anul financiar 2023 cu venituri în sumă de 1.006.080 lei, cheltuieli în sumă de 
912.032 lei și astfel cu un profit net de 81.868 lei.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 184/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 22, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL XXII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
situației financiare pe anul 2023 a URBAN-LOCATO SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Urban-Locato SRL a 
încheiat anul financiar 2023 cu venituri în sumă de 3.950.517 lei, cheltuieli în sumă de 
3.819.405 lei și astfel cu un profit net de 111.582 lei.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  



 

 

 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 185/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 23, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL XXIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
situației financiare pe anul 2023 a SEPSIIPAR SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Principalele elemente ale 
rezultatului financiar al Sepsiipar SRL: venituri totale 1.931.441 lei, cheltuieli totale 
1.731.321 lei și profit net 197.227 lei.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 186/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 24, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL XXIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
situației financiare pe anul 2023 a SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sepsi Út-Építő SRL a 
încheiat anul financiar 2023 cu venituri în sumă de 5.414.554 lei, cheltuieli în sumă totală 
de 4.479.711 lei și astfel cu un profit net de 902.612 lei. Acest profit net este peste medie, 
datorită faptului că am acordat un sprijin de 500.000 lei societății pentru investiții, iar în 
bilanț aici apare.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 187/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 25, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL XXV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Contractului de lucrări nr. 1175/2024 încheiat între municipiul 
Sfântu Gheorghe și Sepsi Út-Építő SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Contractul încheiat se 
completează cu un preț nou, respectiv serviciul pentru montajul rigolei carosabile cu capac 
dublu armat.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Are cineva observații? Dacă nu, vă rog să votați.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 188/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 26, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1 și 5.” 
 PUNCTUL XXVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind constituirea 
Comisiei de selecție și nominalizare a candidaților pentru postul de membru în cadrul 
Consiliului de administrație al societății Sepsi Protekt SA și aprobarea Regulamentului de 
organizare și funcționare a acesteia. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Trebuie 
instituită această comisie în scopul numirii a 3 membrii în Consiliului de administrație al 
societății Sepsi Protekt SA, respectiv aprobarea regulamentului de funcționare al comisiei. 
Membrii comisiei: Szabó Kinga, Derzsi Katalin și Magdalena Cristina Radu, iar membrii 
supleanți: Sacară Laura Cristina și Dobra Bianka-Szabina. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos. 



 

 

Aici trebuie să votăm cu vot secret. La urnă veți primi buletinele de vot. Mulțumim pentru 
vot. Toate sunt valabile. Szabó Kinga a primit 17 voturi pentru, Sacară Laura Cristina 17 
voturi pentru, Derzsi Katalin 17 voturi pentru și Dobra Bianka-Szabina cu 15 voturi pentru 
au fost votate. Avcum să votăm proiectul de hotărâre în întregime.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 189/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 27, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1, 2 și 5.” 
 PUNCTUL XXVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind atribuirea de 
denumire a unor străzi din municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, 
primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În 
ultimii ani am aprobat mai multe planuri urbanistice, s-au înființat noi cartiere. Comisia de 
denumire străzi propune denumirea a 36 de străzi noi înființate, sau mai vechi. La Sfântu 
Gheorghe 21, la Chilieni 6 și la Câmpul Frumos 9 străzi vor fi denumite. Mulțumesc 
frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 190/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 28, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1, 2 și 5.” 
 PUNCTUL XXVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
dezlipirii unor imobile situate în municipiul Sfântu Gheorghe, în vederea dezvoltării rețelei 
căilor de circulație carosabilă și pietonală în zona de extindere a Cimitirului comun. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Avem 
în plan să construim un cimitir comun nou lângă, în apropierea cimitirului comun deja 
existent. Pentru ca să fie mai ușor accesibil terenul noului cimitir comun trebuie înființată o 
nouă stradă în prelungirea străzii Toroczkai Wigand Ede. Pentru ca acest lucru să se 
realizeze trebuie dezlipite unele imobile. În proiect de hotărâre este vorba de dezlipirea 
acestor imobile. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 191/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 29, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1, 2 și 5.” 
 PUNCTUL XXIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
actualizării proiectului tehnic și devizului general la investiția ”Design Bank – Reabilitare 
și refuncționalizare unitate administrativă ca centru de inovație” la clădirea fostului sediu 
al BNR din municipiul Sfântu Gheorghe, str. Kossuth Lajos nr. 10. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În sfârșit s-a făcut 
actualizarea devizului general al acestui Design Bank. În anul 2021 Inspectoratul pentru 
construcții a oprit lucrările din cauza locuitorilor blocului de deasupra și a impus o nouă 
expertiză tehnică, iar expertiza tehnică nu a confirmat temerile locuitorilor pentru care au 
făcut reclamație la Inspectoratul pentru construcții, însă această documentație tehnică 
prevede modificări minimale în structura clădirii, totodată prevede niște documentări mai 
stricte, care se referă la comportamentul construcției în timpul execuției, conform acestora 
i-am rugat pe proiectanți să refacă proiectul, după ce au refăcut tehnic să facă o estimare a 



 

 

cheltuielilor, respectiv acualizarea devizului general, astfel valoarea de construcție inițială 
în suma de 6.718.031,00 lei + TVA s-a modificat la suma de 18.066.798 + TVA.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 192/2024. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul 30, care a fost avizat favorabil de către 
comisiile de specialitate 1, 4 și 5.” 
 PUNCTUL XXX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de asociere între municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local 
al municipiului Sfântu Gheorghe şi Uniunea Cadrelor Didactice Maghiare din România, în 
vederea finanţării premierii cadrelor didactice cu merite deosebite în anul școlar 2022-
2023. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În anii 
precedenți am avut mai multe astfel de asocieri cu Uniunea Cadrelor Didactice Maghiare 
din România. Municipiul Sfântu Gheorghe contribuie cu suma de 9.000 lei pentru 
premierea cadrele didactice cu merite deosebite în anul școlar 2022-2023. Acest premiu îl 
vor primi acele cadre didactice ai căror elevi au câștigat la diferite concursuri și au primit 
premii. Această premiere se întâmplă de obicei toamna în cadrul unei festivități mai mici, 
sau mai mare. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 193/2024. 
 PUNCTUL XXXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 „În cursul lunii mai doamna consilier Buslig Kincső va fi președintele ședinței, iar 
în cazul lipsei acesteia, domnul consilier Comăneci Liviu-Vasile. Dacă sunteți de acord, vă 
rog să votați. ” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 194/2024. 
 „Urmează punctele de la Diverse. Punctul D1 a fost avizat favorabil de către 
comisiile 1, 2 și 5.” 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea 
Contractului de închiriere pentru suprafața de pajiște aflată în administrarea Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe nr. 23555/14.05.2014. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Contractul de închiriere 
pentru suprafața de pajiște încheiat cu Simon Gheorghe va expira pe 14 mai. Propunem 
această prelungire până la sfârșitul anului, deci până la 31 decembrie 2024. Preţul 
închirierii este de 300 lei/ha/an, astfel valoarea totală a contractului va fi de 39.714 lei.”  
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații, intrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 195/2024. 
 „Urmează punctul D2. A fost avizat favorabil de către comisiile 1, 2 și 5.” 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind actualizarea 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 188/2022 privind aprobarea Proiectului tehnic 
pentru obiectivul de investiții „Construire grădiniță în cartierul Őrkő”. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Și în cazul investiției la 



 

 

grădinița din cartierul Őrkő este necesară actualizarea devizului general, din fericire aici 
este vorba de o majorare mai modestă. Valoarea de 4.307.226 lei+TVA se majorează la 
suma de 4.423.525,75 lei+TVA.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Are cineva observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 196/2024. 
 „Urmează punctul D3. A fost avizat favorabil de către comisiile 1 și 5.” 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
rectificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Apar în 
continuu noi și noi cheltuieli, de aceea și acum trebuie să separăm din fondul de rezervă 
suma de 368.450 lei, ca să putem acoperii niște cheltuieli. În primul rând din acesată sumă 
vom aloca suma de 198.100 lei pentru acoperirea cheltuielilor de funcționare și dezvoltare 
ale diferitelor instituții de învățământ. Vor primi diferite sume școala Ady Endre, Colegiul 
Székely Mikó, Colegiul Reformat, respectiv școala Plugor Sándor. Vom aloca suma de 
14.000 de lei pentru acoperirea cheltuielilor materiale ale alegerilor. Respectiv lista de 
investiții se modifică cu suma de 156.300 lei, pe care o vom cheltui pentru a achiziționa 
diferite reparații, programe, semne de circulație. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.”  
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 197/2024. 
 „Urmează ultimul punct înainte de Diverse. A fost avizat favorabil de către 
comisiile 1, 5 și 6.” 
 PUNCTUL D4 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea finanțării 
nerambursabile din fonduri publice a proiectelor sportive din bugetul municipiului Sfântu 
Gheorghe pe anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La anunțul de participare 
au fost depuse 41 de proiecte, din care 39 au fost acceptate, la 2 documentația nu a fost 
completă asfel au fost respinse de comisie, astfel pentru 39 de proiecte au fost alocate de 
către comisia în total suma de 382.500 lei. Au fost depuse ulterior două contestații, care au 
fost azi discutate de către comisia de soluționare a contestațiilor și au fost respinse, astfel a 
rămas definitivă decizia inițială.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Are cineva are observații o poate face acum? Dacă nu, vă rog să votăm.”  
 Se votează cu 16 pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos-Zoltán), 
HOTĂRÂREA NR. 198/2024. 
 DIVERSE: 
 „Mulțumesc frumos. Și la Diverse va fi o votare, dar mai întâi aș prezenta situația. 
Este vorba despre un caz în care este implicat un coleg consilier, Vajna László. Agenția 
Națională pentru Integritate a început o anchetă și l-a acuzat pe Vajna László, că în 2019 a 
votat bugetul Multi-Trans, la care soția lui a participat ca și reprezentant al unei instituții, 
deci nu a avut nici un beneficiu personal din acesta. Și datorită faptului că a votat acest 
buget, care ar fi fost valabil și fără votul lui, de aceea au început o anchetă. Prefectura a 
transmis o adresă către Consiliul Local, ca să ne exprimăm punctul de vedere asupra 
sancționării pe care o vom aplicat în acest caz. Comisia juridică s-a întrunit pe data de 8 
aprilie și am invitat toți președinții comisiilor de specialitate și pe dl. primar, și pe această 
cale mulțumesc d-lui primar pentru că a acceptat invitația, totodată a fost prezent și 



 

 

președintele comisiei economice, dl. Debreczeni László. Comisia juridică după o lungă 
analiză, discuție, deci nici nu așa de lungă, dar după analizare și discutare a fost de acord, 
că în opinia noastră, Vajna László nu a făcut nici o contravenție, de aceea eu aș propune în 
numele comisiei juridice, ca Consiliul Local să voteze despre faptul că nu vom aproba nici 
un fel de hotărâre în care ar fi vorba de sancționarea d-lui Vajna László, deci nu am dori să 
aplicăm nici o sancțiune împotriva d-lui Vajna László. Aveți observații, întrebări? Dl. 
primar.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În 
primul rând aș dori să explic un pic mai detaliat în vederea informării reprezentanțile mass 
media. Deci ceea ce trebuie să știți este faptul că acea societate la care este angajată soția 
consilierului local este în proprietatea municipiului, deci nu este vorba despre o firmă 
privată și nu a avut nici un beneficiu ca urmare a acestei decizii, deoarece nu este acționar 
la această societate. Acționarul acestei societăți este municipalitatea. Deci în cazul în care 
am fi încheiat vreun fel de înțelegere cu firma soției consilierului local și din care ar fi avut 
beneficii, atunci ar fi justificată decizia de condamnare a ANI, dar Consiliul Local poate 
accepta bugetul societății aflată în proprietate, indiferent cine este angajat la acea societate. 
Deci eu consider absurd în totalitate această decizie, de aceea consider neîntemeiat în 
totalitate ca Consiliul Local să pună în aplicare orice fel de sancțiune împotriva colegului 
nostru consilier local. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și eu mulțumesc 
frumos. Sunt alte observații, întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 pentru, 2 consilieri lipsind din sală (József Álmos-Zoltán, Vajna 
László). 
 (lb.m.): „Mulțumesc frumos tuturor. Vă doresc Zile Sfântu Gheorghe plăcute și ne 
întâlnim în mai.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 30 mai 2024. 
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